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ZÁPIS Z 3. SCHŮZE SK RVŠ 

(STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2021-2023) 

12. 3. 2021, distančně (MS Teams) 

 

Přítomni: 38 

 

Delegáti a delegátky: 20 

Alžběta Mirjam Procházková /AVU/, Damir Solak /MUNI/, Darja Bártů /VŠTE/, Dominik 

Šípoš /UHK/, Evariste Boj /SLU/, Giancarlo Lamberti /VŠO/, Jan Bavlovič /UNOB/, Jan 

Weinhold /PAČR/, Lukáš Lang /JČU/, Marek Běloch /AAVŠ/, Martin Horváth /VUT/, Michal 

Farník /ČVUT/, Michal Kořínek /VŠB-TUO/, Michal Říha /UK/, Miroslav Hala /VŠCHT/, Petr 

Kříž /UJEP/, Štěpán Staněk /VŠE/, Tereza Činčalová /VŠPRIGO/, Tomáš Kocur /OU/, Vlastimil 

Braun /ŠAVŠ/ 

 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem: 6 

Emma Hanzlíková /VŠUP/, Erik Juriš /UPOL/, Jiří Šlapák /UPCE/, Katarína Kandríková 

/JAMU/, Ondřej Havelka /TUL/, Tomáš Krajíček /MENDELU/ 

 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: 8 

Diana Hodulíková /VUT/, Jakub Lhoták /UHK/, Jana Svobodová /AVU/, Kateřina Grygarová 

/UK/, Mariana Hanková /VŠCHT/, Radka Kubalová /SLU/, Stanislav Ožana /OU/, Tereza 

Jiříková /VŠE/ 

 

Hosté: 4 

Patrik Švančara /ČAD/, Adéla Smejkalová /ESN/, Michal Zima /NAÚ/, Vojtěch Cibulka 

/AMU/  
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1. ZAHÁJENÍ 

Předseda komory zahájil 3. schůzi a přivítal přítomné. Zkonstatoval usnášeníschopnost a 

obeznámil členy s programem jednání. Omluvil se, že i když byla zaslaná pozvánka 2 týdny 

předem, tak se v mezičase řešily další věci, takže aktualizovaný program jednání byl zaslán 

ještě jednou pár dní před schůzi. 

 

Usnesení č.1: SK RVŠ schvaluje program 3. schůze.  

PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

2. SCHVÁLENÍ ZÁPISU Z 2. SCHŮZE 

Plénu byl v předstihu zaslán zápis z 2. schůze SK RVŠ, připomínky byly zapracovány.   

 

Usnesení č.2: SK RVŠ schvaluje zápis z 2. schůze SK RVŠ.  

PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

  

3. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA SK RVŠ  

Předseda Michal Farník informoval o jednání Předsednictva SK RVŠ, jelikož proběhly již dvě 

schůze. Zápisy z Předsednictva byly zaslány plénu SK RVŠ. Informoval o následujících 

bodech: 

 

Organizace komory: 

• Výsledky výběrového řízení na tajemníka: Ing. Anna Kruljacová, MSc 

• Výběrové řízení na PR managera: Přišlo 9 přihlášek, bylo vyhodnoceno 1. kolo.  

o 2. kolo se třemi kandidáty, výsledky budou 16.3.2021. 

 

Pracovní povinnost studentů: 

Předsednictvo přijalo usnesení k této problematice. Michal Farník se spojil s Asociaci 

děkanů LF. Výsledkem jednání je mimo jiné zařazení povolaných studentů do prioritní 

skupiny pro očkování a vynechání posledních ročníků. Další problém byl spojený 

s problematikou povolávání studentů psychologie. S předsedou se spojila M. Salomonová 

z Nevypusť duši, jelikož studenti psychologie teď právě pomáhají v neziskových 

organizacích a ohrozilo by to jejich fungování. Bude se posílat dopis neziskových organizací 

hejtmanům, Předsednictvo SK RVŠ se připojí k tomuto dopisu. 

 

Memorandum o spolupráci s ČAD: 

Revize stávajícího memoranda. Doplněny oblasti spolupráce. SK RVŠ a ČAD se dohodly na 

společných delegacích na valné hromady Eurodocu. 

https://www.facebook.com/skrvs/posts/5861550743870930
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Usnesení č. 3: SK RVŠ schvaluje Memorandum o spolupráci SK RVŠ a ČAD.  

PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

Schůzka s MŠMT o reformě financování doktorského studia: 

Předseda informoval o následujících bodech ze schůzky: 

• Rozpuštění ukazatele C do A/K → počítá se se spolufinancováním ze strany VŠ 

• Tlak na snížení počtu nastupujících doktorandů 

• Nastavení minimální hranice příjmu/stipendia pro doktorandy 

Závěrem sdělil, že další informace poskytne Mariana Hanková v informacích z KDS. 

 

Plány na další měsíc: 

• Migrace dokumentů ze starého úložiště a organizace SharePointu 

• Připravit rozpočet SK RVŠ na rok 2021 a předložit na dubnovém plénu 

• Zpracovat Zprávu o hospodaření za rok 2020 a předložit na dubnovém plénu 

 

Další záležitosti: 

Předseda informoval o dalších záležitostech: 

• Schůzka se zakladatelkou Youth, speak up! 

• Účast na pietním shromáždění v Nerudově ulici (25. února 1948) 

• Schůzka s prezidentkou ESN 

• Aktivity spojené s přijímáním studentů z Běloruska 

• Sledování situace na Slovensku (novela VŠ zákona na Slovensku) 

 

Usnesení č. 4: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

PRO: 24 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

 

4. INFORMACE Z KOMISÍ A PRACOVNÍCH SKUPIN 

KDS: Mariana Hanková informovala o novele VŠ zákona, na kterou by pak navazovala 

vyhláška o minimálním stipendiu a úpravy standardů akreditaci doktorských programů. 

Dále informovala o další schůzce KDS a ČAD, na které si ujasňovali priority v rámci změny 

VŠ zákona. KDS se připojila ke stanovisku ČAD ohledně reformy financování doktorského 

studia a považuje za prioritní zajištění adekvátního finančního ohodnocení doktorandů 

včetně zajištění sociálního zabezpečení, stanovení dostatečného minimálního příjmu 

doktoranda souvisejícího s prací na tématu disertační práce. Dále informovala o jednání 

komisi pro vědeckou činnost RVŠ, kde se pořád diskutuje problematika SVV. KDS přijala 

usnesení k této problematice a požádala o schválení tohoto usnesení celou SK RVŠ. 

Proběhla diskuse a přešlo se k hlasování.  
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Usnesení č. 5: SK RVŠ vyzývá, aby byl zajištěn mechanismus garantující využití prostředků 

plánovaně alokovaných do DKRVO z SVV tak, aby sloužily jako přímá finanční podpora 

studentů v nezmenšené výši. 

PRO: 24 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

KVS: Štěpán Staněk informoval, že se v mezičase komise nesešla. V rámci kanálu KVS přes 

MS Teams vytvořil prostor pro podněty (např. poplatky a pod), aby to bylo všechno 

evidováno a systematicky archivováno. Předseda mu poděkoval za tuto aktivitu. 

 

PRASK ZZ: Damir Solak informoval o setkání s prezidentkou ESN, kde se domluvili, že bude 

na tomto zasedání jako host, aby představila možnosti spolupráce. SK RVŠ bude hostem na 

zasedání ESN v květnu. S Davidem Svobodou z TUL řešili situaci ohledně běloruských 

studentů, diskutují to ve skupině. Dále informoval o akci 41st European Students‘ 

Convention – pozvánku dostali všichni členové do e-mailu. Bude rád, když se kdokoliv 

připojí, jelikož jde o online akci. 

 

PRASK PR: Martin Horváth informoval, že nemá nové informace a těší se na nového PR 

managera, aby se aktivity více rozběhly. 

 

PRASK pro Expertní panely: Michal Farník informoval, že obě skupiny – skupina pro 

umělecké vysoké školy a skupina pro vzdělávání pedagogů – se pravidelně schází. O 

výstupech budou informovat. 

 

LK: Michal Říha informoval o problematice novely VŠ zákona, zejména v problematice 

vyškrtnutí studentů z hodnotících komisí NAÚ. MŠMT v rámci jednání slibovalo, že táto 

možnost bude vrácená podzákonným právním předpisem v rámci studentů bakalářských a 

magisterských studijních programů. Nicméně s tímto SK RVŠ nesouhlasí a trvá na 

současném stavu. Dále informoval o problematice rozšíření možnosti poskytnutí stipendia 

pro větší okruh osob (CŽV, U3V, kurzy pedagogického minima apod.) v rámci mobility. 

S tímto má SK RVŠ velký problém a dlouhodobě s tímto návrhem nesouhlasí. Těmito 

záležitostmi se zabývají i v LK RVŠ.  

 

5. SCHVÁLENÍ PROGRAMOVÉHO PROHLÁŠENÍ 

Předseda informoval o tom, že všichni měli možnost se do Programového prohlášení zapojit 

a poděkoval za návrhy, které přišly. Dále informoval o obsahu Programového prohlášení: 

• Kvalita terciárního vzdělávání (včetně digitalizace, problematika duševního zdraví 

apod.) 

• Situace VŠ v pandemické a postpandemické době 

• Financování terciárního vzdělávání 
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• Řízení a samospráva VŠ 

• Problematika vzdělávání doktorandů 

• Sociální dimenze studia 

• Rozvoj SK RVŠ a třetí role 

 

Před schválením Programového prohlášení proběhla diskuse k oblasti „Sociální dimenze 

studia – Socioekonomické bariéry a diskriminace“. Diskutující řešili problematiku 

genderové rovnosti, pestrosti, diskriminačních důvodů apod. a předávali si zkušenosti ze 

svých univerzit, ze zahraničí a diskutovali své postoje. Na základě proběhlé diskuse se 

přistoupilo k hlasování o úpravu a rozšíření textace a následně ke schvalování 

Programového prohlášení. 

 

Usnesení č. 6: SK RVŠ se bude výrazně vymezovat vůči jakékoliv diskriminaci zejména na 

pohlaví, rase, barvě pleti, etnickém nebo sociálním původu, genetických rysech, jazyku, 

náboženském vyznání nebo přesvědčení, politických názorech či jakýchkoli jiných 

názorech, příslušnosti k národnostní menšině, majetku, narození, zdravotním postižení, 

věku nebo sexuální orientaci. SK RVŠ bude podporovat genderovou rovnoprávnost, 

osobnostní a genderovou pestrost. 

PRO: 20 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 4 

 

Usnesení č. 7: SK RVŠ schvaluje Programové prohlášení SK RVŠ 2021-2023 po zapracovaní 

změn z 12.3.2021. 

PRO: 19 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 2 

 

6. DELEGACE SK RVŠ DO DALŠÍCH ORGÁNŮ 

Předseda Michal Farník požádal o delegování členů SK RVŠ do dalších orgánů: Grémium 

vzdělávací politiky a Youth, speak up! panel pro duševní zdraví a panel pro digitalizaci. 

 

Usnesení č. 8: SK RVŠ deleguje do Grémia Fondu vzdělávací politiky Mgr. Lucii Říhovou. 

PRO: 22 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

 

Usnesení č. 9: SK RVŠ deleguje do panelu Youth, speak up! pro duševní zdraví Alžbětu 

Mirjam Procházkovou. 

PRO: 20 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

Volba delegátů do panelu Youth, speak up! pro digitalizaci (max. 2 osoby): 

Bc. Štěpán Staněk: 21 hlasů 

BcA. Eva Šišková: 8 hlasů 

Giancarlo Lamberti: 13 hlasů  
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Usnesení č. 10: SK RVŠ deleguje do panelu Youth, speak up! pro digitalizaci Štěpána 

Staňka a Giancarla Lambertiho. 

PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

 

7. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA RVŠ 

Předseda Michal Farník podal informace z Předsednictva RVŠ s tím, že větší část informací 
již byla sdělena v informacích z Legislativní komise. Informoval, že Předsednictvo RVŠ 
podpořilo 5 pozměňovacích návrhů k novele Zákona o vysokých školách: 

• Zachování povinného zastoupení studentů v komisích NAÚ. 

• Možnost zpětvzetí a zúžení žádosti o akreditaci studijního programu. 

• Zachování nezávislosti NAÚ. 

• Zachování stipendijního fondu výhradně pro studenty. 

• Uznávání předchozího vzdělávání na střední školy v zahraničí pro účely přijímacího 
řízení na vysokou školu. 

Dále se na Předsednictvu také řešila novela Zákona o podpoře vědy a výzkumu, výzva 
k vypracování pozměňovacích návrhů a zejména problematika specifického 
vysokoškolského výzkumu (SVV). Bližší informace již byly sděleny v informacích z Komise 
pro doktorské studium.  Předseda ještě informoval, že ještě v červnu 2020 SK RVŠ posílalo 
dopis MŠMT s žádostí o zachování SVV.  

Závěrem informoval o jednání předsedů RVŠ a ČKR s MŠMT ohledně návratu studentů do 
škol. Pokud se budou studenti VŠ do škol vracet, tak pod podmínkou testování. Diskutuje 
se, že by si testování školy řešily samostatně s finanční podporou MŠMT. Je to v diskusi, 
bude informovat o jejím vývoji. Sdělil, že reprezentace apeluje na MŠMT, aby se na 
univerzity nezapomínalo. 

Damir Solak ještě doplnil informace ohledně prodlužování mandátů akademických 
senátorů. Požádal Předsednictvo RVŠ, aby se připojilo ke stanovisku Fóra předsedů AS o 
jednotném postupu. Bude se to diskutovat na dalším jednání Předsednictva RVŠ. 

Michal Říha informoval, že RVŠ se v zjednodušené formě připojila k výzvě SK RVŠ, která byla 
směřovaná MŠMT.  

Miroslav Hala informoval o jednání Komise pro vzdělávací činnost (RVŠ), která požádala 
Předsednictvo RVŠ, aby se diskutovala problematika prodloužení studia, jako na jaře 2020.  

 

8. INFORMACE Z NAÚ 

Michal Farník přivítal bývalého předsedu SK RVŠ Michala Zimu, který je studentským 
zástupcem v Radě NAÚ. Michal Zima pogratuloval k přijetí Programového prohlášení. 
Úvodem informoval o činnosti NAÚ, aby noví členové získali přehled. Dále vyzval plénum, 
aby zvážili možnost stát se hodnotitelem NAÚ – aktuálně je výzva do 17.3.2021. Ohledně 
činnosti NAÚ informoval, že jednají online, jelikož situace nedovoluje, aby zasedali osobně. 
Poděkoval za podporu RVŠ ohledně zachování nezávislosti NAÚ. K problematice zastoupení 

https://www.facebook.com/skrvs/posts/5763696306989708
https://www.nauvs.cz/index.php/cs/
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studentů v hodnotících komisích pro habilitační a profesorské jmenovací řízení je otevřen 
diskusi o tom, že možnost bez studenta dává smysl, ale je potřeba toto prodiskutovat. 
Sdělil, že je připraven kdykoliv pomoct a poradit ohledně zapojení do seznamu hodnotitelů. 

Předseda Michal Farník následně s Michalem Zimou diskutovali změnu VŠ zákona ohledně 
zastoupení studentů v hodnotících komisích pro habilitační řízení a profesorské jmenovací 
řízení.  

Damir Solak vznesl dotaz k zápisu z Rady NAÚ. Dle zápisu by členové hodnotící komise měli 
být informováni, jak bylo naloženo s jejich hodnocením. Damir Solak doplnil, že i když byl 
v několika hodnotících komisích, tak nedostal nikdy žádné vyrozumění. Dále informoval, že 
v loňském roce hodnotící komise ve dvou hodnoceních doporučila akreditaci neudělit, tak 
Rada NAÚ tu akreditaci udělila na pět let bez výhrad a tyto komise nedostaly žádné 
vyrozumění. Michal Zima poděkoval za připomínky, které dál předá na Radě NAÚ. Další 
poznámka Damira Solaka byla ke školení hodnotitelů, aby se NAÚ začal zabývat i touto 
problematikou, protože se pak nemůžou divit, že se jim studenti nehlásí, když nemají 
dostatek informací. Michal Zima to vzal na vědomí a bude i tuto připomínku komunikovat 
na Radě NAÚ.  

Martin Horváth požádal Michala Zimu, aby do budoucna informoval s větším předstihem 
ohledně výzvy do zapojení do seznamu hodnotitelů, jelikož se teď o tom dozvěděli 
začátkem března jen náhodou, když to předseda Michal Farník někde na schůzce 
zaznamenal a informoval o tom plénum. Michal Zima vzal na vědomí, bude to příště zasílat 
s dostatečným předstihem. 

  

9. VYSTOUPENÍ HOSTŮ 

Předseda Michal Farník přivítal prezidentku Erasmus Student Network CZ Adélu 

Smejkalovou. Adéla Smejkalová představila ESN CZ (viz přiložená prezentace pro členy SK 

RVŠ). Nastínila možnosti spolupráce se SK RVŠ: 

• Internacionalizace v ČR 

• Implementace nového programu Erasmus+ v ČR 

• Inkluze studentů 

• Zatraktivnění mobility pro studenty v ČR 

• Reprezentace mezinárodních studentů 

o Především s ohledem na COVID-19 

 

Damir Solak poděkoval prezidentce ESN za její účast. Sdělil, že PRASK ZZ plánuje schůzku 

s Domem zahraniční spolupráce a těší se na spolupráci. Dodal, že věří tomu, že spolupráce 

nemusí být jenom na národní úrovni, ale také na lokální úrovni. Michal Farník doplnil, že 

v SK RVŠ máme možnost mít externí členy, takže pokud bude mít někdo z ESN zájem o tohle 

členství, bude vítán. 
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10. INFORMACE Z AKADEMICKÝCH OBCÍ 

AAVŠ: Řeší se fungování studijních kroužků, např. fotbalové a basketbalové týmy 

v současné době nemají možnost fungovat. Ostatní vedoucí kroužků se snaží převést na 

online podobu zejm. přes MS Teams.  Škola nabízí pomoc mezinárodním studentům 

(většina na AAU) s nostrifikačními zkouškami. Kvůli selhání školy v minulosti, nyní tyto 

zkoušky postihly i zrovna promující studenty a třetí ročníky. Profesoři zpřísňují hodnocení 

studentů i na základě zapnuté kamery v hodině (nové pravidlo) a mění podoby 

"polosemestrových" testů kvůli podvádění a plagiátorství. 

 

AMU: Začalo funkční období nové rektorky Ingeborg Radok Žádné. AS AMU odsouhlasil její 

výběr prorektorů. AS AMU projednal nový Strategický záměr AMU pro následující období a 

jeho možnosti realizace. Na začátku března se uskutečnily volby do AS AMU a doplňující 

volby do akademického senátu FAMU. Volby do AS HAMU proběhnou v březnu, volby do 

AS DAMU v květnu. Volby se na základě úpravy volebních řádů podařilo realizovat (a budou 

realizovány) v hybridní podobě, přičemž velká většina hlasujících využila formu online 

elektronického hlasování. Ustavující schůze AS AMU a AS FAMU proběhnou v týdnu 15.-

19.3. Kvůli nepříznivé pandemické situaci nemohla proběhnout přijímací řízení na některé 

katedry napříč fakultami. Přestože některé katedry pozměnily formu talentových zkoušek 

tak, aby mohly být realizovány distančně, mnoho kateder se přiklonilo k zachování ryze 

prezenční formy talentových zkoušek a posunutí termínů do měsíce května. Nejpalčivějším 

problémem celé akademie zůstává omezení praktické výuky nařízením vlády. Přestože 

škola v mnoha případech poskytuje možnost a kapacity na individuální konzultace 

praktických cvičení, velká část umělecké praxe (v závislosti na fakultě a katedře) má nutně 

charakter týmové práce. Tento stav až na opravdu drobné výjimky přetrvává již od začátku 

AR 2020/2021, výroba bakalářských, absolventských a ročníkových prací je výrazně 

omezena a může vést k hromadnému rozkládání studia (předměty nejsou vypisovány v 

obou semestrech, tzn. nutné prodloužení studia o 1 rok). FAMU se z tohoto důvodu 

pokusila vyjednat s MŠMT výjimku, která by umožňovala realizaci praxe za podmínek 

stejných jako v profesionální sféře (konstantní testování, přísné hygienické podmínky), 

avšak jednání zatím nepřineslo žádné výsledky. Na FAMU bude v následujícím AR otevřen 

nový magisterský obor Herní design. V rámci akademické obce i médií byla tato událost 

velmi diskutována již řadu let. Rozšíření uměleckého studia na AMU o neustále se rozvíjející 

pole počítačových her je i v rámci rozvoje tohoto odvětví v ČR nepominutelným krokem. 

Na půdě FAMU se i v souvislosti s volbami do AS rozhořel spor vedoucích kateder a vedení 

školy. Opět bylo otevřeno mnohokrát skloňované téma „teorie vs. řemeslo“. Případu se 

dostalo relativně velké medializace, ve které participovali i osobnosti jako režisér Jiří Strach 

a scénárista Petr Jarchovský. Velká část studentů FAMU se však proti medializaci a způsobu 
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komunikace v tomto konfliktu ohradila s tím, že zvláště v dnešní nelehké době Akademii 

múzických umění a celému uměleckému školství takto vedená debata spíše škodí. 

AVU: AS AVU během posledního virtuálního zasedání schválil Strategický plán AVU 2021+ 

pro následujících 10 let. Na sepsání se podíleli jak akademičtí pracovníci, tak i samotní 

senátoři. Velký důraz je ve strategickém plánu kladen nejen na obsahovou ale i vizuální 

stránku dokumentu. AVU se již několik let zabývá otázkami internacionalizace, ekologické 

udržitelnosti, přístupnosti edukační činnosti a vymezení se vůči jakékoliv nerovnosti a 

diskriminace, což je v textové stránce dokumentu hodně znatelné a pravděpodobně i to 

upozorňuje na jeho progresivnost. Po několika měsíční diskusi prošel návrh na finanční 

ohodnocení senátorek a senátorů. Návrh byl ve své původní formě navržen Ekobuňkou 

AVU, měl směřovat předem v rovnoprávnému ohodnocení jak studentské, tak i 

pedagogické komory AS. Po dlouhé diskusi se však pedagogická komora rozhodla vzdát 

symbolického finančního ohodnocení. Finanční ohodnocení je tedy směřováno především 

na předsedu, místopředsedkyni, studentské senátorky a senátory a členy aktivně 

zasedajících komisí a rad. Studenti a studentky všech ročníků AVU stále nemají povolen 

přístup do budovy školy a současná pandemická situaci jim neumožňuje tvořit ve školních 

ateliérech. Tento fakt samozřejmě přináší velkou frustraci nejen v řadách studujících, ale i 

pedagožek a pedagogů. Proto je stále častěji diskutovaná otázka prodloužení studia. 

Někteří vedoucí ateliérů začínají vyvíjet nátlak na studenty, aby dobrovolně studium o rok 

prodloužili. Jedná se především o studentky a studenty, kterým se nedostává dostatečné 

praxe způsobené omezenými možnostmi distanční výuky. Není zatím jasné, zda legislativa 

AVU umožňuje studium bezplatně prodloužit a otevírá se diskuse korektnosti prodloužení 

již tak velmi dlouhého studia. V posledních týdnech taktéž probíhá akreditace dvou 

doktorských studijních oborů: Restaurování výtvarných děl malířských a Teorie a dějiny 

výtvarných umění s již zařazenou kreditovou strukturou, kterou AVU dosud aplikovala 

pouze v jediném studijním oboru Architektonické tvorby. Velký důraz v těchto programech 

bude kladen i na publikační činnost. 

 

ČVUT: Schvalovali Strategický záměr ČVUT a Plán realizace Strategického záměru. Snaží se 

změnit Studijní a zkušební řád ČVUT zejména ohledně vypisování termínů zkoušek. Prosadili 

novou metodiku rozpisu finančních prostředků, která odráží výsledky z MEP – je to docela 

progresivní změna, která by měla směřovat k větší excelenci.  

 

JČU: Situace je stále stejná, co se týče chození do školy. Je uzavřena knihovna, jelikož se z ní 

stalo testovací centrum pro zaměstnance. Připravuje se rozpočet. AS bude za 2 týdny, kde 

budou schvalovat rozpočet i Strategický záměr JČU. 
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MENDELU: Rektorka oznámila akademické obci, že celý letní semestr bude probíhat pouze 

distanční formou. V současné době čeká univerzita na výsledek hodnocení NAÚ pro získání 

institucionální akreditace. Nadále probíhá Univerzitní pohár Darování krve ve spolupráci s 

Masarykovou univerzitou a VUT. 

 

MUNI: Na MUNI si 13. 3. připomenou roční výročí fungování Dobrovolnického centra MUNI 

POMÁHÁ. I ve spolupráci s vědci z CEITEC MUNI byl vyvinut nový test na COVID-19 pomocí 

metody izotermální amplifikace. Brzy též proběhne volba děkana Farmaceutické fakulty 

MUNI. 

 

OU: Na AS budou schvalovat rozpočet a Strategický záměr OU. K rozpočtu očekávají 

dlouhou a pestrou debatu. Připravují volby do AS. Proběhl online Den otevřených dveří. 

 

SLU: Proběhlo zasedání Vědecké rady na Obchodní a podnikatelské fakultě. Všechny fakulty 

a ústavy mají online Den otevřených dveří. Nejvíc zájemců bylo na fyzikální ústav. 

Matematický ústav spustil nový web pro zájemce o studium matematických metod v 

ekonomii. Probíhají na podporu mobility. 

 

TUL: V rámci AS TUL se schválil Strategický záměr univerzity pro roky 2021–2025. 

Studentská komora AS TUL spustila novou verzi univerzitní ankety studentského hodnocení 

výuky, která významně reflektuje současnou situaci kolem online výuky. V neposlední řadě 

se v rámci vedení univerzity připravuje testování zaměstnanců na COVID-19 v prostorách 

univerzity. Odhadovaný počet testovaných se bude pohybovat okolo 600 a to i díky pomoci 

několika dobrovolníků. 

 

UHK: Aktuálně není nic nové oproti minulému měsíci. Přijali Strategický záměr UHK, řeší 

rozpočet. Z další agendy je na stole debata o evaluacích a jejích funkcích a jak toto celé 

přiblížit studentům. V neposlední řadě jsou to pak probíhající přípravy na elektronické 

volby. 

 

UJEP: Pořád se řeší financování fakult. Proběhl online Den otevřených dveří. Ve SK AS bojují 

s tím, že někteří členové jsou neaktivní. 

 

UK: Na UK nadále probíhá úspěšně distanční výuka i aktivní zapojení studentů do 

dobrovolnické činnosti. Úspěšně se podařilo zrealizovat meziuniverzitní zápis předmětů v 

rámci evropské Aliance 4EU+ v rámci, kterého bylo nabídnuto několik stovek předmětů. 

Pomalu též končí akreditační proces studijních programů a UK schválila pravidla jejich 

hodnocení. Velmi aktivní je také think-tank Vzdělávání 21 ve vztahu k analýze dopadů 

pandemie na vzdělávání na středních a základních školách. 
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UNOB: Na půdě UNOB se budou na konci března konat doplňující volby do AS UNOB, kvůli 

členům, co se stali proděkany. U pregraduálů došlo k posunutí termínu zkouškového, z 

půlky února na konec března/dubna. Příslušníci UNOB jsou nasazeni jako dopomoc PČR, 

jedná se o brněnské fakulty. FVZ má část příslušníků na chytré karanténě, druhá část na 

distanční výuce. Doktorské studium se nemění, termíny jsou stejné, jako kdyby pandemie 

nebyla. Nasazování studentů do nemocnic se, zatím, nekoná. Má to na starosti MO. Je 

povinnost mít co týden antigenní testy, pokud člověk neprodělal chorobu, popř. 2. dávku 

vakcín a pokud nechce být na HO. Na začátku února nastoupil do funkce staronový děkan 

prof. Chlíbek. 

 

UPCE: Na UPCE pokračuje online výuka v nezměněné formě a dále proběhly online Dny 

otevřených dveří jednotlivých fakult. V současné době není jasné, jak bude praktická výuka 

nahrazena, ovšem rektor univerzity konstatoval, že se nebrání možnosti prodloužení 

semestru a zkouškových období přes letní prázdniny. Byly změněny jednací řády 

akademických senátů fakult v souvislosti s možností zasedání v online podobě. Akademický 

senát UPa schválil strategické dokumenty (Strategický záměr Univerzity Pardubice na 

období do roku 2021 a pro roky 2021-2030, a plán investičních aktivit). Na univerzitě byl 

nainstalován systém pro online volby do akademických senátů s cílem umožnit volit 

studentům distančně. Tento krok je velmi vítaný i v případě, kdy prezenční volby budou 

možné. Volba nových senátorů do akademických senátů pomocí tohoto online systému 

zřejmě čeká Fakultu zdravotnických studií (FZS) a Dopravní fakultu Jana Pernera (DFJP). 

 

UPOL: Na konci měsíce je čeká volba rektora, čeká je prezentace před akademickou obcí. 

Věří, že zvolí někoho, kdo bude držet kormidlo pevně v rukách. Na AS UPOL schvalovali 

Strategický záměr UPOL. Diskutovali o problematice oborových duplicit. Byla vytvořena 

facebooková stránka Lovci kachen na boj proti dezinformacím.  

 

VŠB-TUO: Proběhl online Den otevřených dveří. Právě probíhá online veletrh pracovních 

příležitostí Kariéra plus. Chystají se na volbu rektora. 

 

VŠE: AS VŠE jednal 22. února 2021 o změně Volebního řádu AS VŠE (možnost hlasování 

uskutečnit elektronickým způsobem prostřednictvím informačního systému VŠE). Na konci 

semestru se budou konat volby do AS VŠE. Distanční výuka běží podle plánu. 

 

VŠCHT: Od 1. 3. začal nový semestr, poprvé proběhl online zápis. Příští týden se bude 

schvalovat Strategický záměr VŠCHT, povedlo se prosadit několik studentských požadavků, 

například zvýšení výdajů integračních akcí (např. seznamováky). Pokračuje se s nákupem 

nové budovy a rekonstrukci prostorů vrácených z pronájmu. Pro studenty docházející na 

konzultace a zkoušky budou k dispozici antigenní testy. Zákaz přístupu do školy studentům 

je velký problém. Studenti nemohou chodit do laboratoří, což znemožňuje práci na 

https://www.facebook.com/LovciKachenUP/
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závěrečných pracích. Z průzkumu VŠCHT vyplývá, že 2/3 Bc. a Mgr. studentů nestíhá svou 

závěrečnou práci a zhruba polovina doktorandů nemá přístup do školy. Zástupce VŠCHT 

děkuje členům pléna za odpovědi na dotaz na způsob hodnocení doktorského studia. Snaží 

se zjistit jaká je reálná pedagogická zátěž doktorandů a upravit způsob jakým bude 

ohodnocena. V současnosti někteří doktorandi učí několik paralelek matematiky a někteří 

jenom dozorují bakalářky a jsou ohodnoceni stejně, i když je časová zátěž nesrovnatelná. 

Bude probíhat e-sportový turnaj a studenti můžou „sbírat“ naběhané kilometry do 

mezifakultního poháru. Probíhá pokus s novou formou hodnocení studia, kdy bude 

probíhat sběr zpětné vazby několikrát během semestru ve strukturované formě u několika 

dobrovolníků. Probíhá práce na aktualizaci volebních řádů. 

 

VŠO: Mají zvolené nové zástupce do Studentské rady. Do dvou týdnu by mohla mít VŠO 

také náhradníka/náhradnici v SK RVŠ. 

 

VŠTE: V souvislosti s novým rektorem nastává na škole nespočet změn. Největší novinkou 

je zřízení EDUin pro studenty, které bude nejpozději do dvou týdnů. Zároveň škola poptává 

cenovou nabídku programu CitacePRO. Dále se plánuje v areálu výstavba (spíše adaptace 

stávajících budov) základní školy a výstavba nových laboratoří. Zároveň bylo zpřístupněno 

vypisování předmětů v obou semestrech, které umožňuje rychleji zvládnout studium v 

případě neúspěšného složení zkoušky v těchto předmětech a nevzniká takto zbytečná 

proluka jednoho semestru.  Kvůli pandemické situaci se rozhodlo o zavedení ústní SZZ 

namísto písemné, ze strany studentů se nejedná o příznivou změnu z toho důvodu, že 

nejsou zvyklí na ústní zkoušky, natož na složení SZZ před celou komisí. Taktéž proběhl druhý 

online DOD. 

 

VUT: Došlo ke schválení Strategického záměru VUT 2021+. Řeší se pravidla rozpočtu. Již je 

stanoven časový harmonogram výměny starého a nového AS VUT. Třetí role univerzity / SK 

AS VUT: Tématem se stává VUT a udržitelnost, zde hlavní diskuse probíhá na FaVU. Podpora 

Univerzitního poháru darování krve - např. hokejový tým Cavaliers. Akce Jeden rok s COVID 

19, někteří zástupci SK AS VUT zodpovídali dotazy studentů VUT. 

 

11. RŮZNÉ 

Proběhla diskuse ohledně problematiky prodloužení studia a poplatkům za prodloužení 

studia. Michal Říha vysvětlil, jak to funguje se standardní dobou studia a odkázal na Zákon 

o vysokých školách, § 58 odst. 3. Na některých oborech je s ohledem k nedostatku praxe, 

spojené v souvislosti COVID-19, doporučeno prodloužení studia. K této situaci proběhla 

diskuse, ve které někteří vnímají, že by prodloužení mělo být dobrovolné, jiní vnímají, že 

bez povinné praxe není možné dokončit studium, jelikož by to mělo dopad na vykonávaní 

pracovní pozice – nedostatek kvalifikace, problematika se získáním licence, certifikace 

https://www.zakonyprolidi.cz/cs/1998-111#cast5
https://www.zakonyprolidi.cz/cs/1998-111#cast5
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apod. S univerzitami by měl být zahájen dialog o tom, že pokud bude muset student 

prodlužovat, aby mu byl prominutý poplatek za prodloužení studia.  

Tomáš Kocur požádal plénum, aby zkontrolovali zaslané kontakty na proděkany pro vědu a 

výzkum, které zaslal Stanislav Ožana v souvislosti s dotazníkem k doktorskému studiu. 

 

Předseda poděkoval všem za účast a ukončil schůzi. 

 

 

Zapsala:  Ing. Anna Kruljacová, MSc, tajemnice 

Za správnost:   Ing. Michal Farník, předseda 

Bc. Martin Horváth, místopředseda pro organizaci a řízení 


